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IVETA PECUCHOVÁ
Rozhovor s módní návrhářkou v naší
Tužce
ČTĚTE NA STRANĚ 3

PROJEKTY A PRÁCE DZ
Naše dětské zastupitelstvo Vám
přináší informace o svých akcích
ČTĚTE NA STRANĚ 3-4

Výuka 
holocaustu na 
naší škole
Projektový den začal tím, že
každá z devátých tříd byla dvě
hodiny v jedné učebně a dělala
různé aktivity. Třída 9.A, což
jsme my, vyplňovala pr.
listy,ve kterých jsme
popisovali naše pocity při
pohledu na fotky. Byli na nich
ti, kteří právě dorazili do
koncen. tábora. Vyslechli jsme
si výpovědi různých lidí, a
potom vypisovali oběti
holocaustu. Po 2. hodině jsme
šli k paní učitelce Třetinové,
kde jsme se měli podívat na
zpověď pána, který pomáhal
dozorcům v koncentr. táboře.
 

Výklad však přerušilo
poplašné cvičení. Po jeho
ukončení jsme si o holocaustu
povídali a přiřazovali k sobě
vždy událost,datum a
fotografii. Následoval krátký
film. Poté, co jsme ho
dokoukali, přesunuli jsme se k
paní učitelce Mikušové, kde
jsme se věnovali projektu
"Kam zmizeli Geigerovi?".
Rozdělili jsme se znova na
skupiny. Každá skupina měla
přiřazenou jednu osobu z
Geigerovy rodiny. O této
osobě jsme zjišťovali
informace a psali je na velký
papír a následně o nich
ostatním skupinám
prezentovali.
 
Tento listopadový projektový
den byl jedním z několika
dnů, během kterých se s
holocaustem v letošním
školním roce seznámíme. V
prosinci následovala beseda s
přeživší holocaustu Dagmar

foto: Jana Třetinová

Lieblovou.
 
Během ledna a února jsme
vyhledávali na webu holocaust
cz dětské oběti holocaustu,
šoa. Zpracování tohoto úkolu
je podmínkou, abychom se
mohli zúčastnit dvoudenního
vzdělávacího semináře pro
studenty v Terezíně, který se
pro 40 žáků naší školy bude
konat v dubnu. Paní učitelka
Třetinová nám k této aktivitě
řekla: "Naše škola již druhým
rokem spolupracuje na
projektu „Krokusy“ s irskou
organizaci HETI. Myšlenkou
tohoto projektu je zasazením a

na jaře vykvetením žlutých
kvítek krokusů připomenout
dětské oběti holocaustu. V
rámci holocaustu za druhé
světové války bylo zabito v
koncentračních táborech a
ghettech přes jeden a půl
milionů nevinných židovských
dětí. V letošním školním roce
jsme pomocí webu
holocaust.cz našli několik
dětských obětí. Ze zjištěných
informací sestavili kartičky
obětí a umístili je ke
krokusům. Snažili jsme se
bezejmenným krokusům
přiřadit tváře a jména.
Nezapomínejme!"

Beseda s 
přeživší 
Osvětimi - 
DAGMAR 
LIEBLOVOU

foto: Michal Šula, MAFRA

V úterý 8. prosince měli žáci
devátých ročníků besedu s
paní Dagmar Lieblovou, která
přežila holocaust. Vyprávěla
nám o smutném osudu svém i
celé její rodiny v době druhé
světové války.
Narodila se roku 1929
nedaleko Kutné hory. V
červnu 1942 byla s rodinou
deportována do Terezína, kde
zůstala až do podzimu
stejného roku. Následovala
cesta do Osvětimi, jednoho z
nejhoršího koncetračních
táborů. Mnoho lidí odcházelo

foto: Jana Třetinová

 
Na závěr bychom Vás pozvali
5. dubna do školy na
promítání fragmentu filmu
Pianista s workshopem. Akce
se bude konat v úterý od 14.00
v učebně 303. Předpokládaný
konec v 17.00 hodin.

autor článku:
NATÁLIE LAJNEROVÁ

třída 9.A

autor článku:
KRISTÝNA WENZLOVÁ

třída 9.C

autor článku:
KRISTÝNA ŠEMLEJOVÁ

třída 9.B

autor článku:
MARKÉTA KOŠÁTKOVÁ

třída 9.B

autor článku:
VALÉRIE BUDSKÁ

třída 9.A

půl roku po tom, co přijelo, do
plynových komor. V roce
1944 vybírali Němci lidi
schopné práce. A to ve věku
od šestnácti do padesáti let.
Paní Dagmar bylo patnáct let a
nikdo z její rodiny taktéž
neodpovídal potřebnému věku.
Zachránila ji chyba v
papírech, kde byl chybně
uvedený rok jejího narození.
Místo roku 1929 tam stálo, že
se narodila v roce 1925.
Odpovídala tedy
požadovanému věku a mohla
být deportována do
pracovního tábora v Německu,
což jí zachránilo život. V
pracovním táboře byla až do

konce války, kdy ho
osvobodili Angličané. Nikdo z
její rodiny nepřežil.
Příběh, který nám vyprávěla v
nás vyvolal soucit. Hrůzy,
které zažila, si nedokážeme
vůbec představit. Řekla nám,
že pamětníků každým rokem
ubývá, a tak se naše generace
musí stát novými pamětníky
těchto událostí. Přála by si,
aby byl stále někdo, kdo si je
bude pamatovat a předávat
vzpomínky ostatním.
 
A názor nás všech z redakce?
Doufáme, že se minulost v
žádném případě opakovat
nebude! Musíme si být rovni.
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Rozhovor s 
novým 
vyučujícím -  
Luboš Milý

  1. Chtěl byste učit také něco
jiného než fyziku a Časp? 
Ano, rád bych vyučoval ICT a
více programování na Kodu.
 2. Líbí se vám na naší škole? 
Zejména práce s tvůrčími
dětmi.
 3. Jak byste hodnotil chování
žáků na této škole?  Někteří
jsou více problémoví a někteří
méně.
4. Máte děti?  Mám, dceru a
syna.
 5. Máte nějakého domácího
mazlíčka?  Psa jménem
Vilibald (říkáme mu Vili) .
 6. Co rád děláte ve svém
volném čase?  Vzdělávám se.
 

foto: Milovičtí divočáci

7. Cvičíte rád?  Ano, zejména
jógu.
 8. Co učíte nejraději? 
Programování a robotiku.
 9. Baví vás pracovat s
elektronikou?  Ano, velmi... a

s mikroprocesory také.
 10.Učil jste i na jiných
školách? (popř. kde, a co) 
Ano, na pražských školách,
programovaní a elektroniku.
 11. Kolika jazyky mluvíte? 
Česky, rusky a anglicky.
 

autor článku:
VIKTORIE DOMINOVÁ

třída 7.B

autor článku:
ANNA KŘÍŽKOVÁ

třída 7.A

foto: Milovičtí divočáci

Rozhovor s 
paní učitelkou 
Lenkou 
Kroupovou

vysvědčení špatné
známky?Neměla.
5)Proč učíte zrovna v
Milovicích na škole? Líbí se
mi tu.
6)Děláte nějaký sport? Ne.
7)Jaké předměty máte
nejraději? Fyziku a
matematiku.
8)Co děláte nejraději ve
volném čase? Čtu si, chodím
na procházky ze svým psem a
ráda ho cvičím.
9)Baví vás učit děti? Ano,
jinak bych tu neučila.
10)Co nerada učíte? Vše
učím ráda.
11)Kolik máte dětí?Mám dvě,

foto: Archív školy

dceru a syna. Dceři je 21et a
synovi 18let.

autor článku:
ADÉLA KULHAVÁ

třída 7.B
autor článku:

VERONIKA QUARDOVÁ
třída 7.B

1)Jak dlouho učíte?16 let
2)Co jste vystudovala?
Baňskou pedagogickou
vysokou školu.
3)Kde jste učila předtím než
jste začala učit na naší
škole? Pracovala jsem na
Městském úřadě v Lysé nad
Labem.
4)Měla jste někdy na

Den otevřených 
dveří

foto: archív školy

Budova školy byla plná nejen
žáků a učitelů, kteří měli co
ukazovat. Ale i rodičů a přátel
školy. Já jsem byla v učebně
zeměpisu. Stála jsem u
stanoviště s názvem: Poznávej
tělesa a nerosty. Na dvou
spojených stolech ležely
papíry a nerosty, které se měly

foto: archív školy

poznávat. Jednalo se například
o kaučuk,bambus, korek,
různé druhy písku, pemza a
mnohé další.Kromě poznávání
nerostů si mohli návštěvníci
vyzkoušet také skládání krajů
České republiky nebo puzzle
Evropy, dále shlédnout naučný
film.

foto: archív školy

 
 

autor článku:
NIKOLA ŠULKOVÁ

třída 9.A

foto: archív školy

Na naší škole proběhl v sobotu
16. ledna v dopoledních
hodinách. Vařilo se,
chemikařilo, hrálo i učilo.

Naše nová 
posila - nový 
žurnalista 
Tomáš Jozífek 

redaktory.
4) Jaký je tvůj nejoblíbenější
předmět? Výtvarná výchova.
5) Jaký je tvůj nejoblíbenější
film? Rychle a zběsile (Fast
and furious)
6) Odkdy nosíš brýle? Už je
to celkem dlouho, od třetí
třídy.
7) Jaká jsou tvoje oblíbená
jídla? Pizza, čínská polévka.
8) Máš nějaký koníček, jaký?
Ano, navštěvuji Sbor
dobrovolných hasičů.
9) Kolik je ti let? 13.
10) Baví tě škola? Ano.
11) Na koho koukáš na
youtube? GoGoManTV

foto: Tomáš Jozífek, třída 7.A

12) Tome, máš sourozence?
Ne.
13) A tak máš aspoň nějakého
domácího mazlíčka? Bohužel
ani to ne.

 
 
 
 
 
 

autor článku:
TOMÁŠ JANOUD

třída 7.B

autor článku:
KRYŠTOF KMET

třída 7.B

1) Proč sis vybral jako
volitelný předmět právě
žurnalistiku? Protože mě baví
psát články.
2) Máš doma počítač, jaké
značky? Ano mám, HP.
3) Co tě baví v žurnalistice?
Psát články, pořizovat
rozhovory. Taky se mi líbí
spolupráce s ostatními



STRANA 3 / 8

2. A 3. VYDÁNÍ 2015/2016, ŠKOLNÍ ČASOPIS ZŠ T. G. MASARYKA MILOVICE CENA 10

Život Ivety Pecuchové je spjat s 
módou

foto: archív Ivety Pecuchové

Iveta Pecuchová je mladá
talentovaná modní
návrhářka.Narodila se 11. září
1984.
 
1)Na jaké škole jsi
studovala?
V Brně, Textilní škola- obor
modelářství a návrhářství. A
potom univerzita Tomáše Bati
ve Zlíně (vysoká škola).
 
2)Proč si zvolila zrovna tento
obor?
Protože pradědeček byl malíř
a babička šila jako samouk, to
mě zaujalo.
 
3)Co jsi chtěla dělat, když jsi
byla malá?

Nechtěla jsem být ničím
jiným. Už na základní škole
jsem chtěla být tím, co jsem...
 
4)Jak dlouho tuto práci
děláš?
13 let
 
5)Je práce modní návrhářky
obtížná?
Ano je. Návrhářů je hodně.
Začátky jsou hodně finančně
náročné a musíš si najít své
místo na trhu.
 
6)Jaké to je,být na mateřské
dovolené a u toho pracovat?
Časově hodně náročné. Je to o
dítěti, co ti dovolí. Musí se
pracovat po večerech. Snažim
se ale věnovat oběma stejně.
Nicméně dítě je na prvním
místě.
 
7)Co nesmí chybět
návrhářce?
Představivost, kreativita a
talent.
 
8)Jaké druhy oblečení si u
tebe můžeme koupit?
Převážně dámskou elegantní

foto: archív Ivety Pecuchové

business módu. Ale
samozřejmě dělám i to, co
zákazník chce.
 
9) Kde si oblečení můžeme
koupit?
V e-shopu, přímo u mě, přes
facebook. V únoru se bude v
Praze otvírat butik. (Stránky
e-shopu: Iveta Pecuchová
fashion designer, fb: Iveta
Pecuchová)
 
10)Jaký druh oblečení
nejradši navrhuješ? A s
jakým materiálem nejraději
pracuješ?
Kostýmové šaty a přírodní
materiály (vlna, hedvábí...)

 
11)Co považuješ za nejlehčí
a naopak za nejtěžší?
Nejtěžší jsou kabáty a nejlehčí
šaty. Proto je mám nejradši :)
 
12)Jakým motem se při
práci řídíš?
,,Móda je můj život".
 
 
 
 
 

autor článku:
KLÁRA MICKOVÁ

třída 7.B

Výjezdní zasedání Dětského 
zastupitelstva 

foto: archív DZ

Ve dnech 23. - 25.11. jelo
dětské zastupitelstvo do
Radvanic nedaleko
Trutnova. Absolvovali jsme
dlouhé dvě hodiny jízdy
vlakem, a poté ještě chvíli
autobusem. Cílem tohoto
výjezdu byla práce na dvou
projektech.
První den po příjezdu jsme se
věnovali projektu Škola za
protektorátu Čechy a Morava.
Práce bylo sice dost, ale to
nám nezabránilo vyjít na
chvíli ven, abychom se prošli
po okolí. Druhý den jsme se
setkali s místním dětským
parlamentem a předali jsme si
vzájemně své zkušenosti.
Myslím si, že budeme i nadále
spolupracovat. Odpoledne
jsme měli za úkol věnovat se
projektu, který nese název

Škola pro demokracii. Těžký
úkol jsme úspěšně zdolali.
Poslední den nás čekala dobrá
snídaně a cesta zpět do
Milovic. Vraceli jsme se
unavení, ale s dobrým
pocitem.
 
A výsledky na sebe nedaly
dlouho čekat! Naše DZ pro
naši školu získalo titul
ŠKOLA PRO DEMOKRACII.
Prověřili jsme naši školu v
osmi kategoriích – například,
jak pracují učitelé s třídními
kolektivy, nebo jak moc dají
učitelé a vedení školy na náš
názor – a zjistili jsme, že
základní úroveň splňujeme ve
všem a v pěti oblastech jsme
dokonce excelentní.
 
 
 

autor článku:
JANA TŘETINOVÁ

autor článku:
VALÉRIE BUDSKÁ

třída 9.A

S DZ v archívu - Školákem ve 
válečných letech

foto: Jiří Tesař

Dne 21. ledna jelo DZ do
archívu v Lysé nad Labem.
Pod vedením paní učitelky
Třetinové a paní učitelky
Mikušové jsme bádali po
informacích z let 1938 - 1945.
V tomto období byla naše
škola součástí Protektorátu
Čechy a Morava. Informace
jsme hledali, protože se
účatníme celostátního
projektu. Ten má název: ,,
Školákem ve válečních
letech''. Našli jsme mnoho
zápisů o vyučujících a další
důležité informace . V archívu
jsme strávili asi tři hodiny a
málem nestihli vlak zpátky do
Milovic. Navštívit archiv a
bádat v něm se nepoštěstí
každému školákovi. Můžeme
jen doufan, že jsme našli
všechny potřebné informace k

tomu, abychom mohli
pokračovat v projektu.
 
Paní učitelka Jana Třetinová k
projektu dodává: "Projekt
"Školákem ve válečných
letech" organizuje Památník
Terezín společně s Národním
pedagogickým muzeum a
knihovnou J. A. Komenského,
dále Institutem Terezínské
iniciativy a Národním
institutem pro další
vzdělávání. V rámci projektu
bude z grantu mezinárodní
organizace International
Coalition of Sites of
Conscience se sídlem v USA
financováno dvoudenní
setkání účastníků projektu v
Terezíně na počátku června
2016 a tvorba výstavních
panelů o naší škole ve formě
roll-up."

autor článku:
JANA TŘETINOVÁ

autor článku:
VALÉRIE BUDSKÁ

třída 9.A
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DZ na opravdovém zasedání 
města
Svou práci DZ prezentovalo
na veřejném zasedání
zastupitelstva Města dne 15.
února a získalo jeho podporu.
 
Nyní zde převezmeme článek
z facebookových stránek
města, kde se píše: "Na
jednání zastupitelstva města v
pondělí 15. února 2016
představilo svou činnost
žákovské zastupitelstvo – žáci
ZŠ T. G. Masaryka pod
vedením paní učitelky Jany
Třetinové a Leony Mikušové
připomněli svou činnost v roce
2015, kdy realizovali projekt s
názvem „Kam zmizeli
Geigerovi?“, připomínající
osud židovské rodiny z
Milovic
(http://kam-zmizeli-geigerovi.webnode.cz/),
a zmapovali památky zaniklé
obce Mladá – výsledkem je
informační brožura a
informační tabule v původních
místech zaniklé obce Mladá. V
tomto projektu hodlají žáci
pokračovat i v roce 2016, a
to výstavbou kapličky na
místě zaniklého kostela sv.
Kateřiny a vyčištěním rybníka.

Jak připomněla paní učitelka
Třetinová – podobné projekty
napomáhají jak výchově k
aktivnímu občanství, které je v
současnosti velmi potřeba, tak
k vytváření sounáležitosti s
městem, v němž žijeme.
Poděkování patří ředitelce
školy Mgr. Ladě Flachsové,
paní učitelce Janě Třetinové a
Leoně Mikušové a všem
žákyním a žákům, kteří se
práce v dětském zastupitelstvu
účastní."
 
Ještě bychom rádi upozornili
na veřejnou výzvu našeho
DZ: 
Dětské zastupitelstvo prosí
žáky naší školy o spolupráci
při hledání pamětníka pro
projekt ,,Školákem ve
válečných letech". Hledáme
pamětníky, kteří chodili do
obecné školy v Milovicích v
letech 1939 - 1945. Případně
jejich příbuzné, kteří by
nám poskytli dobové
materiály - fotografie,
vysvědčení a jiné. Vše v
pořádku vrátíme. Rozhovor
s pamětníkem probíhá v

foto: stránky FB města Milovice

přátelské atmosféře
zodpovězením několika
otázek. Budeme moc vděčni
za jakoukoli pomoc! Kontakt
můžete předat paní učitelce
Třetinové nebo Mikušové.
Doufáme, že se nám společně
podaří najít několik
zajímavostí a předem
děkujeme za pomoc.
 
Představení projektu "
Historii je třeba znát aneb
zaniklé památky obce II."
Rádi bychom na místě
bývalého kostela vystavěli
kapličku - Boží muka (velikost
cca 1 m x 60cm a na výšku asi
2m), která by toto významné
centrum obce připomínala. V
okolí bychom rádi instalovali
lavičku a provedli jeho
úpravu. Jsme si vědomi toho,
že to není jednoduchý úkol.
Nicméně máme předjednánu

podporu našeho města, v lednu
nás ve škole navštívil pan
místostarosta Ondřej Matouš,
který s námi řešil otázku
ohlašovací povinnosti. Dále
jsme v kontaktu s panem
farářem, který Boží muka
vysvětí. Finanční stránku a
návrh konzultujeme se
stavební firmou.
 
 
 
 
 

autor článku:
JANA TŘETINOVÁ

autor článku:
VALÉRIE BUDSKÁ

třída 9.A

Přednáška o Karlu Čapkovi

foto: https://upload.wikimedia.org/wik
ipedia/commons/b/bd/Karel-capek.

jpg
V 10.00 hodin se sešly deváté
třídy v učebně 310. Po chvíli
za námi přišly dvě paní s
prezentací o Karlu Čapkovi a
jeho rodině. Potom nám
vyprávěly o jeho
životě.Dozvěděli jsme se, že
se narodil 9. ledna v Malých
Svatoňovicích a zemřel 25.
prosince 1938 v Praze.
Původně vystudoval medicínu,
ale nakonec se rozhodl
věnovat literatuře, ke které ho
vedla jeho matka. Pracoval v
novinách a vydal několik knih.
Patř k nim například Dášenka,
Povídky z jedné kapsy nebo
Povídky z druhé kapsy. Podle
jeho knih byla i zfilmovaná
pohádka Lotrando a Zubejda.
Z této pohádky nám lektorky
vypsaly nadávky a my měli

vymyslet další na písmenko S.
Dále nám vyprávěly o jeho
osobním životě s ženou Olgou.
I přes všechny těžkosti spolu
však zůstali do konce
života.Ukázaly nám jeho dům
v Praze, s krásnou velkou
zahradou, které se Čapek
velmi věnoval. Zároveň mu
tato práce pomáhala v jeho
nemoci - srůstání plotýnek. Z
tohoto důvodu musel být
spisovatel v neustálém
pohybu.
Každý pátek Čapek sedával se
svou skupinou, která si říkala
,,Pátečníci," na zahradě nebo
uvnitř domu. Ve skupině byli
významné osobnosti jako
prezident T.G. Masaryk,
Edvard Beneš, Eduard Bass
nebo Vladislav Vančura.
Další díla: Válka s mloky,
Krakatit, R.U.R., Ze života
hmyzu, Bílá nemoc, Devatero
pohádek.

autor článku:
NATÁLIE LAJNEROVÁ

třída 9.A

autor článku:
NIKOLA ŠULKOVÁ

třída 9.A

Proč chodíme do školy?

foto: http://www.neaktuality.cz/wp-con
tent/uploads/marieterezie.png

Proč chodíme do školy? Tato
otázka trápí nejednoho školáka
ve městě. Možná si myslíte, že
chodit do školy je nuda a že ji
nepotřebujete. Sáhněte si do
svědomí a zeptejte se sami
sebe. Co byste dělali místo
školy? Měli byste vůbec tolik
kamarádů a věděli tolik
informací jako teď? Bez školy
bychom pravděpodobně
pracovali jako pracovní síla
někde na poli nebo v továrně.
Chodit do školy je tedy
důležité. Učí nás tu sebekázni,
vědomostem, poznání, zábavě,
sebedůvěře a mnoho dalšího.
Kdy a proč vlastně byla
založena povinná školní
docházka? Mnozí z vás to
určitě ví a Marii Terezii často
proklínáte, neboť je to právě
ona. Založila školní docházku.

Marie Terezie Habsburská
byla arcivévodkyně rakouská,
uherská a česká královna.
Nikdy se nemohla stát
císařovnou, byla pouze
manželkou císaře Františeka I.
Štěpána Lotrinského.
Připravila mnoho reforem, z
nichž je ta školní asi
nejznámější.Uvědomovala si,
že musí mít vzdělané poddané,
aby rozuměli všemu, co jim
bylo nařízeno. Na začátku
byla povinná školní docházka
od 6-12 let. Učitelé nebyli
někdy ani sami vzdělaní, ale
učili. Mnoho let trvalo než se
školní docházka ustálila do
dnešní podoby a my můžeme
být rádi, že Marii Terezii
napadlo založit školství, neboť
by trvalo mnohem déle, něž
bychom začali chodit do
školy.
Až budete naštvaní nebo
rozčílení z toho, že musíte
chodit do školy, dělat domácí
úkoly nebo se učit na test,
uvědomte si, že některé děti
by rády chodily do školy, ale
na rozdíl od nás nemohou.

autor článku:
VALÉRIE BUDSKÁ

třída 9.A
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Beseda - 
věznice JIŘICE

vězněných.
Věznice patří do kategorie
budov s ostrahou a oddělením
pro výkon trestu s dozorem.
Její kapacita činí 725 míst.
Věznice je pouze pro dospělé
muže. Plně byla zprovozněna
10. července 2000. K věznici
patří park, ve kterém se
uskutečňují vycházky, nebo
vybetonovaný plácek
využívaný hlavně jako
fotbalové hřiště. Každý vězeň
má možnost pracovat ve
věznici. Smí však pracovat i
mimo ni. Zajímavostí je, že
celé Mirakulum postavili
právě vězni z Jiřic. Nejvíce

vězněných tvoří sklupina
narkomanů.
Dozvěděli jsme se také, že z
věznice za celou dobu od
jejího zprovoznění nikdo
neuprchl. Jiřice působí
zároveň jako sběrné eskortní
středisko (zajišťuje transport
vězňů do jiných věznic nebo k
soudu). Zjednodušeně řečeno:
brňenský vězeň má soud v
Liberci. Brněnská věznice
vypraví celý autobus vězňů, z
nichž někteří potřebují jet k
soudu do Prahy a jiní právě do
Liberce.V Jiřicích nebo v
jiných eskortních střediscích
se postarají o to, aby se

jednotliví věznění dostali ke
správnému soudu.
Nakonec nám ukázali, jak si
vězni vymýšlejí různé skrýše
pro zakázané předměty-drogy,
zbraně, alkohol a další.
Přednáška byla velice
zajímavá a pro mnohé i velmi
přínosná.

autor článku:
LUKÁŠ PROCHÁZKA

autor článku:
JAN SPURNÝ

třída 9. C

foto: http://www.vscr.cz/client_data/1
/oj_image/76/460x200/jirice.jpg

Ve středu 13. ledna k nám do
školy přijel příslušník
vězeňské služby a vězeňská
psycholožka, aby nám
pověděli něco o věznici, jejím
chodu a příbězích některých

Milovičtí 
divočáci

foto: Milovičtí divočáci

chodí do přírody hledat
příležitosti pro nové, úžasné
snímky. Snímky, které naši
divočáci nafotí, využívají k
prezentacím v městské
knihovně. Tuto úžasnou akci
pojmenovali "Fotománie".

foto: Milovičtí divočáci

Fotománie se koná přibližně
jednou za dva měsíce. Ta
poslední se konala 23.2. 2016
na téma: Domácí mazlíčci.
Rozhodně se přijďte podívat
na další. Pokud máte rádi

fotografování a zbožňujete
zábavu, neváhejte a přidejte se
do našeho týmu. Velitelkou
Milovických divočáků je paní
učitelka Dagmar Molínová.
 
Pokud se o nás chcete
dozvědět víc, podívejte se na
naše webové stránky.
http://stranky-tridy-8-c-zs-milovice.webnode.cz/
 

autor článku:
ADÉLA KRUPKOVÁ

třída 7.A
foto: Milovičtí divočáci

Milovičtí divočáci. To je
fotokroužek pro nadané
fotografy, kteří strašně rádi

Zakázané 
chemické 
pokusy ve 
školách? 
Zúčastněte se 
naší ankety!

zaměřených středních školách.
Jak se tedy žáci na
chemických školách mohou
naučit prakticky chemii
využívat? Studenti těchto škol
si nad tímto problémem lámou
hlavy. Podobného názoru je i
předseda Miroslav Kalousek.
Chemie je ve školách velmi
oblíbená a pokusy do hodin
zkrátka patří. Doufáme, že
tento zákaz zruší. Chemie na
naší škole nás baví právě kvůli
pokusům, které jsme tam
dělali.
A jaký názor máte na tuto
situaci vy ?
Své názory prosím zasílejte

foto: Jana Třetinová

na náš email:
zurnalistika.anketa.milovice@seznam.cz.

autor článku:
KRISTÝNA ŠEMLEJOVÁ

třída 9.B
autor článku:

MARKÉTA KOŠÁTKOVÁ
třída 9.B

Ministerstvo školství zakázalo
provádění chemických pokusů
ve školách. Tento zákaz platí
od začátku ledna tohoto roku
pro děti mladších 18 let.
Zákaz platí i v chemicky

Charakter 
dnešní doby 

mobilů, přehazovaček na kola,
dokonce i výtahů, lodí a
různého elektrického nářadí.
Zjednodušil si práci, zkrátil i
čas. Pak udělá víc práce a čas
už mu nezbývá. Člověk si vše
zjednodušil tak, až si hodně
věcí zároveň i ztížil.
Nikdo nic nestíhá a lidé
pořádně nežijí.Všechny
důležité a těžké činnosti za
člověka udělá stroj. Dnešní
doba je tak jiná. Změnil se i
přístup k životu.
Všechno je jiné a každý má
úplně jiné priority než dřív.
To, co má být, není vůbec pro
nikoho důležité. Řeší jen samé

foto: http://1.bp.blogspot.com/-3J2jf_
RKjBw/VnKybehQ4dI/AAAAAAAAHgs/PO

p3uiJb74A/s1600/slow_down_sq.jpg
 
hlouposti stále dokola.Vyborně
se k tomuto tématu hodí citát:
,,Dnešní život je divný. Dveře
jsou bez klik, telefony bez
tlačítek a láska bez citu.."
Pokud máte oči a podíváte se

kolem sebe, jistě si toho
všimnete taky.

autor článku:
NIKOLA ŠULKOVÁ

třída 9.AProč je dnešní život tak
rychlý?
Člověk se naučil urychlovat si
dopravu, používat internet,
různé stroje a zaroveň s tím
začal zrychloval sám sebe.
Dnes je svět tak rychlý, že
člověk už nestíhá žít běžným
životem.Všechno je tak
hektické a složité. Ale vinu
nese člověk sám. Je
stvořitelem rychlosti, rychlých
aut, počítačů, chytrých
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CELESTE 
BUCKINGHAM

foto: internet

Celeste Rizvana
Buckinghamová, narozena 3.
května 1995 (20 let) v

foto: internet

"Blue Guitar", který se hrál v
rádiích a obsadil 38. místo v
žebříčku TOP 100 a 7. místo v
žebříčku slovenských skladeb.
Další skladbou byla píseň
"Nobody Knows". V
současnosné době žije Celeste
v Nashvillu v Tennessee. Mezi
známe skladby patří například
Blue Guitar (2012), Run run
run (2012), I Was Wrong (
2013) nebo Nobody Knows
(2011). Prozatím vydala
Celeste celkem tři alba pod
názvy: Don't Look Back
(2012), Where I Belong
(2013) a So Far, So Good
(2015). Z vlastní zkušenosti
mužů říct, že Celeste má
pořádný silný hlas a je moc
milá.

autor článku:
VIKTORIE DOMINOVÁ

třída 7.B

Curychu ve Švýcarsku, známá
jako Celeste Buckingham, je
slovenská zpěvačka
americko-švýcarského původu
a finalistka druhé řády
Superstar. Celeste byla
odmalička vedená matkou k
tanci a hudbě. Navštěvovala

hodiny baletu a latinskoamer.
tanců, později začala hrát na
kytaru. V 15 letech ji matka
přihlásila do druhé série
Českosl. superstar, kde se
dostala až do finále. Po
soutěži pokračovala v roce
2011 vydáním prvního singlu

FAIR TRADE být."Pokud kávu neprodáte,
shnije a vy po celý rok
nebudete mít co jíst. Zásadní
změna nastane, když se
pěstitel zapojí do systému fair
trade. Ten zajišťuje dostatečné
výkupní ceny, odborná školení
a podporu sociálních
programů pro rozvoj
komunity. Na jaře roku 2014
vyrazila Česká televize s
týmem NaZemi na cestu za
pěstiteli kávy. Natočila
dokument "Průvodce férového
pijáka kávy". Můžete jej
shlédnout v archivu ČT.
Myslím, že FT dělá užitečnou
a záslužnou činost.

autor článku:
KRISTÝNA WENZLOVÁ

třída 9.C

Fair trade (FT) znamená
spravedlivý obchod. Lidem ze
zemí Afriky, Asie a Lat.
Ameriky dává možnost uživit
se vlastní prací za důstojných
podmínek. Dostávají
spravedlivě zaplaceno, pěstují
plodiny s ohledem na životní
prostředí a rodiny žijí
kvalitněji.
Pokuste se vžít do role
pěstitele kávy. Máte vlastní
pole kávovníků a celý rok na
něm s rodinou pracujete.
Konečně přijde čas sklizně.
Poté, co kávu sklidíte,
promyjete, odslupkujete a
usušíte, ji můžete prodat.
Prodáte je překupníkovi pod
cenou. Platí zde pravidlo
,,Berte nebo nechte

Rusko stát také disponuje největší
zásobou přírodních zdrojů,
jako jsou nerostné suroviny,
ropa, zemní plyn, dřevo nebo
pitná voda.Velký vliv má v
zemi Pravoslavné křesťanství.
Samotní Rusové tvoří 80%
obyvatelstva, velkou menšinou
jsou Tataři, vyznávající islám.
Nejvyšší hora je Elbrus s 5642
m n. m. Prezidentem je, všem
známý, Vladimir Putin.

autor článku:
KRISTÝNA WENZLOVÁ

třída 9.C

autor článku:
KRISTÝNA ŘÍHOVÁ

třída 9. B

Největší stát světa, hlavní
město Moskva a jazyk ruština.
O čem to mluvím? O Rusku,
jinak také o Ruské federaci.
Rusko je se svými 17 102 345
km² největším státem světa. S
Ruskem sousedí Norsko,
Finsko, Estonsko, Lotyšsko,
Bělorusko, Ukrajina, Gruzie,
Ázerbájdžán, Kazachstán,
Čína, Mongolsko, Severní
Korea, dále sousedí s Litvou a
Polskem. Území je rozděleno
na 84 samosprávních celků, z
toho 22 republik. Při
cestováním Ruskem se
budeme pohybovat mezi devíti
časovými pásmy. Ruská
ekonomika patří mezi deset
nějvětších světových
ekonomik. Měna je rubl. Tento

Gravitace na nás a na vše kolem
působila mnohem větší silou.
Je totiž ovlivněna hustotou
zemského pláště a kůry.
Desetikilová činka by mohla
teoreticky být na různých
místech světa nepatrně lehčí
nebo težší. Bavíme se ovšem o
gramech, jejichž rozdíl
bychom bez přístrojů
nepoznali. Gravitace je
zákonem, který musíte ctít,
bez ohledu na to, jestli chcete
nebo nechcete. Gravitace by
rovněž neměla být omezena
časem. Tuto teorii se však
dosud nepodařilo prokázat.

autor článku:
MATOUŠ KMET

třída 9.C

Málokdo z nás si uvědomuje,
že gravitace by nás svou silou
dokázala rozdrtit, pokud by se
Země netočila. Odstředivá síla
by totiž nezvládla vyrovnat
její působení. Jednoduše,
pokud by se přestala Země
točit, odstředivá síla, která je
způsobená otáčením, by se
vytratila. Země by nás k sobě
přitáhla způsobem, kterým by
zvládla rozdrtit vše na
povrchu, kromě opravdu
pevných skal a hor. Pokud jste
slyšeli teorii, která tvrdí, že se
naše země zpomaluje v
otáčení kolem své osy, jde o
naprostou hloupost.I nepatrné
zpomalení by se projevilo tak,
že by vše kolem nás padalo
mnohem rychleji. Gravitace by

Titan například o výfuky. Nesmí
však přijít do kontaktu s
určitými prvky. Je oblíbený
rovněž v kosmonautice,
protože dokáže absorbovat
velké množství nárazové
energie. Je organicky
nezávadný, proto jej mohou
využívat i lékaři, zejména
chirurgové. Nereaguje totiž na
působení tělních látek.
Mnohdy jsou jím pokryté i
šperky, proto ho uvítají rovněž
příznivci pearcingu nebo
alergici.
 

autor článku:
MATOUŠ KMET

třída 9.C

Titan (Ti) je velmi tvrdý
kovový materiál. Získat ho z
té správné rudy vyžaduje
nejen vysokou teplotu, ale
také chemicky upravené
prostředí a nemalé finance.
Pokud jsou podmínky splněny,
získáme materiál stříbrošedé
barvy, který je velmi užitečný.
Titan se dává na místa, kde je
potřeba obrovské odolnosti
proti tlaku. Jeho výhodou je
úžasná odolnost proti korozi, a
proto je velmi oblíbený v
lodním průmyslu. Mnoho
ponorek, jak vědeckých, tak
armádních, má plášť z titanu.
Titan je také poměrně lehký,
díky čemuž je oblíbeným
materiálem pro výrobu
automobilů vyšší třídy. Jde
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Já Jůtuber

foto: internet

Hurá! Konečně je to tady!
První knížka o Jůtuberech z
celého Youtubu. Knížka Já
Jůtuber je v prodeji už od 1.
listopadu. Toho dne se také
uskutečnil její křest, v pražské
galerii Harfa. Knížku jsme si
mohli na místě zakoupit a
vidět se tam s našimi známými
Jůtubery. Stejkem, Pedrem,
Madbrosem, Gabrielle Hecl a

foto: https://i.ytimg.com/vi/tflz2EcuB
pk/maxresdefault.jpg

Shopaholic Nicol. Káždý z
Jůtuberů měl na místě i svoje
vlastní vystoupení. Pak
proběhla autogramiáda a
focení.
 
V této knížce najdete rady, jak
se stát slavným ve světě
Youtube. Jak získat co nejvíc

odběratelů i lajků. Na každé
stránce je fotka a článek o
každém známém Jůtuberovi.
Tak třeba sám Stejk vymyslel
svůj vlastní příběh, který
doplnil dalšími tipy a radami.
Každý z nich má v knížce
článek o tom, jak začínal točit
svá první videa, až po získání
oblíbenosti na Youtube. Prostě
bomba. Tahle knížka je novým
bestsellerem. Doporučuji ji
všem, kteří se rádi dívají na
Youtube.

autor článku:
ADÉLA KRUPKOVÁ

třída 7.A
foto: Adéla Krupková, třída 7.A

Ze světa 
youtubu! Petr 
Lexa

prasátko", a tak začalo být
jeho symbolem právě prase.
Má i vedlejší kanál
HoggyVlogy, kde mluví o
svém životě, zatímco na
kanále Hoggyho natáčí jen
veselé scénky pro pobavení.
Natáčí vlogy, let´s playe,
sketche, livestreamy, ale jeho
nejčastější sérií jsou ,,Prasečí
otázky". Nemá rád, když ho
kdokoli oslovuje Hoggy, má
radši vlastní jméno, tedy Petr.
V budoucnu ho můžeme vidět
na utubringu, což je festival,
na kterém se sjíždějí
youtubeři, kteří z Čech a
Slovenska. Vystoupí jako

youtuber i jako zpěvák. Umí
hrát na různé hudební nástroje,
jako je třeba klavír, či ukulele
a velmi dobře imituje filmové
postavy. Má již 500 000
odběratelů a díky svým
fanoškům se stal
videoblogerem roku 2015. V
jednom svém videu říkal, že
vždy, když se dívá o Vánocích
na pohádky, přeje si hrát
prince. Na kanále Hoggyho je
nahraných 331 videí a na
vedlejším kanále HoggyVlogy
má 19 videí a 165 000
odběratelů. Narodil se a bydlel
v Českých Budějovicích, ale
nyní se z pracovních důvodů

odstěhoval do Prahy.
Informace pro dívky - je
nezadaný a spřízněnou duši by
našel rád. Podle jeho představ
by to měla být bruneta a měla
by být menší než on. Má totiž
jen 171 centimetrů.

autor článku:
KRISTÝNA ŠEMLEJOVÁ

třída 9.B

autor článku:
MARKÉTA KOŠÁTKOVÁ

třída 9.B

Petr Lexa (24) má mnoho
tváří. Někdo ho může znát
jako youtubera, je hercem
seriálu Přístav, a také zpěvák
skupiny Slza. Jeho youtube
kanál se jmenuje Hoggy, což
byla nejdřív jen náhodná
zkratka. Časem ale přišel na
to, že je to slovo z anglického
jazyka, které v překladu do
češtiny znamená ,,divoké

Revenant z 
mrtvýchvstání

napřed a druhá zůstává s
Glassem a jeho synem pozadu.
Jdou s nimi John Fitzgerald a
a Jim Bridger. Glasss je na
pokraji smrti a tak jen čekají,
kdy zemře. Glass je však
silný. Mezitím, co je Jim pryč,
se Fitzgerald rozhodne jeho
smrt urychlit. Při tom ho však
zastihne Glassův syn.
Fitzgerald ho nemilosrdně
zabije a odtáhne pryč. Jimovi
řekne, že Glassův syn zmizel,
a že Glass už dlouho nevydrží
. Hodí tedy Glasse do
vykopané jámy a pokračují v
cestě dál sami. Glass je však
bojovník, z jámy se vyhrabe a

plazí se dál. Žene ho touha po
pomstě. Fitzgerald s Jimem
jsou kousek od první skupiny
a všichni mají namířeno do
města. Cesta jde velmi dobře,
a tak rychle postupují. Stále
po nich však jde indiánský
kmen, jehož náčelník hledá
unesenou dceru.Glass po cestě
potká starého Indiána, který
stejně jako on ztratil rodinu.
Cestují spolu. Na noc je ale
zastihne sněhová bouře a
Glassovi se přitíží. Indián
proto postaví přístřešek a
Glasse vyléčí. Když se Glass
ráno probudí, nemůže Indiána
nikde nalézt. Jde tedy dál sám.

Jak pokračuje děj dál už
musíte zjistit sami :). Chci jen
dodat, že Leonardo DiCaprio
byl za tuto roli nominován na
Oscara. Dočká se konečně?

autor článku:
NATÁLIE LAJNEROVÁ
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Děj se odehrává v roce 1823
na Americkém západě.
Zkušený lovec Hugh
Glass(Leonardo DiCaprio) je
se svým synem na výpravě s
lovci kožešin. Potom, co jejich
útočiště napadnou Indiáni,
musí cestovat hlubokými lesy
do dalekého města. Když se
Glass vydá na lov, napadne ho
medvěd a on tak utrpí vážná
zranění. Skupina se tedy musí
rozdělit. Jedna se vydává

Konečně jsem 
získal Oskara!

Tuto větu může hrdě říkat
úspěšný americký herec
Leonardo DiCaprio. Byl na
tuto cenu mnohokrát
nominován, ale pořád mu
unikala. Dočkal se. Za roli v
Revenant Zmrtvýchvstání si
herec sáhl na pokraj svých sil,
ale dřina se vyplatila. V Los
Angeles se dočkal aplausu
celého Kodak Theatre. Oskara
získal ve svých 41 letech.
Fanoušci Leonarda však věří,
že tento oskarový triumf
nebude poslední v jeho
kariéře.

Fandíme BIATLONU!

Je to můj oblíbený sport a i
mnohých mých spolužáků. Na
vlastní oči jsem ho nikdy
boužel neviděla, ale snad se
mi to splní. Jedná se o zimní
sport. Biatlonisté běhají na
lyžích a zároveň musí střílet z
malorážky. Závody jsou
rozděleny na sprint, stíhačku,
štafety, hromadný start a
závod na 15 km ženy a 20 km
muži. Při každé zastávce na
střelnici musí vypálit pět ran
do terče. Mezi naše
nejúspěšnější biatlonisty patří
Ondřej Moravec, v této sezóně
získal stříbrnou medaili. Dále
Michal Šlesingr, kterému se

podařilo získat bronzovou
medaili. Z žen je to pak
Gabriela Soukalová, která má
nejstabilnější výsledky ze
všech. Dvakrát dokázala
vyhrát, třikrát byla druhá a
dvakrát získala bronzovou
medaili. Gabriela je nyní na
prvním místě v celkovém
hodnocení. Doufejme, že se i
nadále bude dařit našim
biatlonistům.

autor článku:
VALÉRIE BUDSKÁ
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foto: internet
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Zvířecí 
osmisměrka

písmen).
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

autor článku:
MARKÉTA KOŠÁTKOVÁ

třída 9.B

Vyškrtej slova: lev, vosa, orel,
rys, výr, had, opice, krab, býk
 
L O P I C E
E E Z V R Í
V O R Ř Y H
K A V O S A
Ý T Ý Á A D
B A R K D .
 
Naši planetu obývají nejen
lidé, ale i _________ (7

OSMISMĚRKA  
Tajemka: __________ __
____________ ( 15 písmen )
 
Hledej: Tykys, hematit, pyrit,
kalcit, korund, rumělka,
olivín, křemen, železo, zlato,
rubín, galenit, diamant,
stříbro, jod, sádrovec, sůl,
granát, měď, síra, kov, fluorit,
sodík, beril, sfalenit.

autor článku:
KRISTÝNA ŠEMLEJOVÁ
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R V H O J D S Í R A O
U O R O T I N E L A G
B K D S I A F N I N R
Í Y L Á N M L A T S A
N Ů H D Ř A U Z I T N
S M E R L N O I C Ř Á
K A M O A T R L L I T
O K A V F K R I Y B Y
R L T E S Ř T R K R R
U Ě I C Ž E L E Z O N
N M T V N M E B R Á Y
D U L I Í E K Í D O S
! R M Ě Ď N T I R Y P

Zábavné 
tvoření

3. Druhý cíp ohneme také, ale
vložíme ho pod první vzniklou
kapsu. To samé uděláme i s
posledním třetím cípem.
Vznikne nám kapsář o třech
kapsách, do kterého můžeme
vložit, co nás napadne.
Vzniklý kapsář můžeme různě
dozdobit.
 

autor článku:
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Nyní si řekneme, jak vyrobit z
papírového ubrousku šikovnou
kapsičku. Třeba na příbory.
 
1. Rozložený ubrousek
přeložíme na půl. Tím vznikne
obdélník. Ubrousek přeložíme
opět na půl, aby vznikl
čtverec.
2. Čtverec si otočíme rohem k
sobě. Ohneme k sobě první
volný cíp do trojúhelníku a
tím vzniká první kapsa. ilustrace: Trunecká Pavla, 3. B

Mosty světa 
plné nej

dlouhý a 5,5 metrů široký.
Most je určen pro pěší.
3. Nejvyšší - Nejvyšším
mostem (tedy most
přemosťující místo s největší
hloubkou) je most přes řeku
S'-tu-che v Číně. Je 1222
metrů dlouhý a 24 metrů
široký. Maximální výška nad
údolím je 496 metrů.
4. Nejkratší mezinárodní -
Nejkratší mezinárodní most
měří necelých deset metrů a
spojuje americkou a
kanadskou část ostrůvku
Zavikon na řece svatého
Vavřince.

1. Nejdelší - Viadukt
Tan-jang-Kchun-šan je s
délkou 164,8 kilometrů
nejdelší most na světě. Jedná
se o železniční viadukt na
vysokorychlostní trati Peking
– Šanghaj.
2 .Nejstarší - Nejstarším
stojícím a stále používaným
mostem na světě je Pons
Fabricius v Římě. Postaven
byl již roku 62 př.n.l. na řece
Tibera. Je celkem 62 metrů

foto: https://upload.wikimedia.org

5. Nejdelší visutý - Nejdelší
visutý most na světě je
Akaši-Kaikjó. Spojuje města
Kóbe na ostrově Honšú. Je
součástí šestiproudé dálnice.

foto: internet
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